# VERMONT DEPARTMENT OF HEALTH

# السيانو بكتيريا (الطحالب الخضراء المزرقة)

مايو 2022



## ما هي السيانو بكتيريا؟

توجد السيانو بكتيريا (المعروفة أيضًا باسم الطحالب الخضراء المزرقة) بشكل طبيعي في المياه العنبة في الولايات المتحدة وفي جميع أنحاء ولاية فيرمونت. في ظل الظروف المناسبة، يمكن أن تتكاثر البكتيريا الزرقاء بسرعة لتشكل رغوة سطحية وتجمعات كثيفة تعرف بزهر الطحالب الخضراء ، خاصة خلال الأيام الدافئة في أواخر الصيف وأوائل الخريف.

## كيف يبدو زهر البكتيريا الزرقاء؟

## يبدو زهر البكتيريا الزرقاء الأكثر شيوعًا على النحو التالى:

- حساء البازلاء الغليظ أو الطلاء المسكوب على سطح الماء
- نتميز باللون الأخضر أو الأخضر المائل للزرقة، ولكن قد تكون أيضًا باللون البني أو الأرجواني أو الأحمر أو الأبيض
  - حصيرة من الرغوة على طول الشاطئ
  - حصيرة على سطح الماء تتفتت بسهولة.
  - بقع أو نقط صغيرة تطفو على سطح الماء أو تحته

## عادة لا يبدو زهر البكتيريا الزرقاء على النحو التالى:

- خيوط خشنة طويلة، ذات لون أخضر عشبي تتميز بملمس لزج أو قطني من المحتمل أن تكون هذه طحالب خضراء غير ضارة
  - لون أصفر خردلي من المحتمل أن تكون هذه حبوب لقاح

يمكنك العثور على مقطع فيديو وصور للسيانو بكثيريا على healthvermont.gov/cyanobacteria.

## كيف يمكن أن أتعرض لملامسة سيانو بكتيريا؟

قد تتعرض للسيانو بكتيريا أثناء:

- السياحة
- ركوب القوارب أو التزلج على الماء
- ممارسة الأنشطة المائية في أماكن ازدهار البكتيريا أو بالقرب منها
  - شرب المياه السطحية غير المعالجة

الأطفال والحيوانات الأليفة أكثر عرضة للبكتيريا الزرقاء لزيادة احتمال لعبهم بالقرب من الشاطئ وابتلاع الماء.

تتعاون أنظمة المياه العامة على بحيرة شامبلين مع شركاء الولاية لمراقبة الازدهارات الذي قد تؤثر على جودة مياه الشرب.

# ما الآثار الصحية الناجمة عن التعرض للبكتيريا الزرقاء؟

تشمل الآثار الصحية العامة الناتجة عن التعرض لخلايا البكتيريا الزرقاء مايلي:

- الطفح الجلدي أو تهيج البشرة
- ردود فعل تشبه الحساسية مثل سيلان الأنف أو التهاب الحلق

قد تنتج بعض السيانو بكتيريا مركبات ضارة تسمى سموم البكتيريا الزرقاء. عند اكل هذه السموم بكميات كبيرة، يمكن أن تسبب مايلي:

- مشاكل خطيرة وحادة في المعدة مثل الإسهال والقيء
- تلف الكبد الذي قد يستغرق ساعات أو أيام حتى يظهر في البشر أو الحيوانات
  - خدر الأطراف، أو الوخز في أصابع اليدين والقدمين، أو الدوخة

يمكن أن تؤدي سموم البكتيريا الزرقاء إلى إصابة الحيوانات الأليفة والماشية بالأمراض وأحيانًا موتها. تشمل الأعراض المحتملة التي قد تظهر على الحيوانات ما يلي:

- الضعف أو الترنح
  - صعوبة التنفس
    - التشنجات
- التقيؤ أو الإسهال

لا يمكن معرفة إذا ما كان زهر السيانو بكتيريا يحتوي على سموم ضارة أم لا بمجرد النظر إليه. لا يمكن التأكد مما إذا كان از دهار البكتيريا سامًا أم لا إلا عن طريق الفحوص المعملية لعينات المياه. يُفضل الابتعاد عن المياه في حال الشك.

## هل تتم متابعة البحيرات للكشف عن السيانو بكتيريا؟

خلال فصل الصيف وأوانل الخريف، تخضع بحيرة شامبلين وبعض بحيرات فيرمونت الداخلية للمتابعة. يمكنك العثور على تقارير أسبوعية عن خريطة متتبع البكتيريا الزرقاء على

.healthvermont.gov/tracking/cyanobacteria-tracker

يُرجى ملاحظة أن متتبع البكتيريا الزرقاء يمكن أن يساعدك على معرفة أماكن الإزهار التي تم الإبلاغ عنها مؤخرًا، لكن لا يمكنه إخبارك بالأوضاع الحالية في منطقة السباحة المفضلة لديك. وذلك لأن ظروف الازدهار يمكن أن تتغير بسرعة، ولا تخضع جميع المواقع للمتابعة. يُفضل معرفة شكل زهر البكتيريا الزرقاء والابتعاد عنها.

## ماذا أفعل إذا رأيت زهر البكتيريا الزرقاء؟

- تجنب ملامسة المياه.
- عليك إبقاء الحيوانات الأليفة والماشية بعيدًا عن الماء.
  - حذر مدير الشاطئ أو مسؤول الصحة في المدينة.
- أبلغ عن ازدهار البكتيريا على tinyurl.com/bloom-report.

# أين يمكنني الحصول على المزيد من المعلومات؟

إدارة الصحة بولاية فيرمونت - اتصل بالرقم 8550-439-800 أو تفضل بزيارة

healthvermont.gov/cyanobacteria

إدارة المحافظة على البيئة بولاية فيرمونت - اتصل بالرقم 6130-802 أو تفضل بزيارة dec.vermont.gov/watershed/lakes-ponds/learn-more/cyanobacteria

لجنة بحيرة شامبلين - اتصل بالرقم 1414-658-802 أو تفضل بزيارة lakechamplaincommittee.org

برنامج حوض بحيرة شامبلين - اتصل بالرقم 3213-372-802 أو تفضل بزيارة

lcbp.org

**Arabic** 



# **Cyanobacteria (Blue-Green Algae)**

**May 2022** 



## What are cyanobacteria?

Cyanobacteria (also known as blue-green algae) are naturally found in fresh water in the U.S. and throughout Vermont. Under the right conditions, cyanobacteria can multiply quickly to form surface scums and dense populations known as blooms, especially during the warm days of late summer and early fall.

## What does a cyanobacteria bloom look like?

### Cyanobacteria blooms most commonly look like:

- · Thick pea soup or spilled paint on the water's surface
- Green or blue-green in color, but can be brown, purple, red or white
- A mat of foam along the shoreline
- A mat on the surface of the water that breaks apart easily
- Small specks or blobs floating at or below the water surface

#### A cyanobacteria bloom does not usually look like:

- Stringy, bright grass-green, long strands that feel slimy or cottony this is likely harmless green algae
- Mustard yellow in color this is probably pollen

Find a video and photos of cyanobacteria at healthvermont.gov/cyanobacteria.

## How can I come in contact with cyanobacteria?

You may be exposed to cyanobacteria while:

- Swimming
- · Boating or jet-skiing
- Water-based activities near or in blooms
- Drinking untreated surface water

Children and pets have a higher risk of being exposed to cyanobacteria because they are more likely to play near the shoreline and are more likely to swallow water.

Public water systems on Lake Champlain work with state partners to monitor blooms that might impact the quality of drinking water.

## What are the health effects of being exposed to cyanobacteria?

General health effects caused by exposure to cyanobacteria cells include:

- Rashes or skin irritation
- Allergy-like reactions such as a runny nose or a sore throat

Some cyanobacteria may produce harmful compounds called cyanotoxins. When these toxins are swallowed in large amounts, they can cause:

- Sharp, severe stomach problems like diarrhea and vomiting
- Liver damage that may take hours or days to show up in people or animals
- Numb limbs, tingling fingers and toes or dizziness

Cyanobacteria toxins can also cause illness and sometimes death in pets and livestock. Possible symptoms animals may show include:

- Weakness or staggering
- Difficulty breathing
- Convulsions
- Vomiting or diarrhea

It is not possible to tell if a bloom contains harmful toxins just by looking at it. Only laboratory tests of water samples can confirm whether a bloom is toxic. When in doubt, it's best to stay out of the water.

## Are lakes monitored for cyanobacteria blooms?

During the summer and early fall, Lake Champlain and some inland Vermont lakes are monitored. You can find weekly reports on the Cyanobacteria Tracker Map at healthvermont.gov/tracking/cyanobacteria-tracker.

Please note that the Cyanobacteria Tracker can help you understand where blooms have been reported recently, but it cannot tell you what the conditions are currently at your favorite swimming area. This is because bloom conditions can change rapidly, and not all locations are monitored. It's best to learn what cyanobacteria blooms look like and stay away from them.

## What should I do if I see a cyanobacteria bloom?

- Do not come in contact with the water.
- Keep pets and livestock away from the water.
- Alert the beach manager or town health officer.
- Report the bloom at tinyurl.com/bloom-report.

## Where can I get more information?

**Vermont Department of Health** – call 800-439-8550 or visit healthvermont.gov/cyanobacteria

**Vermont Department of Environmental Conservation** – call 802-490-6130 or visit dec.vermont.gov/watershed/lakes-ponds/learn-more/cvanobacteria

**Lake Champlain Committee** – call 802-658-1414 or visit lakechamplaincommittee.org

**Lake Champlain Basin Program** – call 802-372-3213 or visit <a href="https://linear.org/lebp.org">lcbp.org</a>